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[Text]
each of the opposition parties to be appointed by the chairman 
after the usual consultation. Would someone so move?

Mr. Brightwell: I so move.

Motion agreed to.

• 1550

The Chairman: Hearings without a quorum. As I explained 
to Mr. Malone before the meeting started, we reached this 
arrangement in our own committee at an earlier time, and I 
think it is appropriate we carry on in this particular manner. 
Moved?

Motion agreed to.

The Chairman: Printing of issues. This is a new item, as you 
may know. There has been some discussion about this. We 
were printing, I think, 1,000 last time, as were most commit
tees, and unfortunately many were sitting around collecting 
dust some place at considerable expense and I think wastage of 
money. The Liaison Committee, in an effort to trim our 
budgets, has concluded that we should start at the bottom and 
work our way up, in essence. There is to be a new, cheaper 
printing available, which is at considerable less cost than 
before. What we would do now is we would request from 
members of the House, members of the Senate, a list of those 
who wish to receive the minutes, rather than simply provide 
them to them on a carte blanche basis, as was done before. 
Certainly there are many people, I am sure, who receive 
minutes to meetings in which they had no particular interest. 
It was simply a wastage of paper and a wastage of time.

So it is my understanding that what we are doing is we will 
attempt to establish whether we can meet our needs with 100. 
I am sure if we cannot, then we can go back to the Liaison 
Committee and establish that we need 200 or as the case 
would be.

I might note for your information that some members of the 
media have expressed some concern about this, but I have 
attempted to reassure the ones with whom I have spoken that 
if the need is greater, then we will do whatever is necessary to 
meet their need. But quite frankly, I do not think there is any 
point in wasting paper, as we have been doing in the past.

Mr. Foster: What is the arrangement? It would just be the 
members of the committee and other Members of Parliament 
who have asked who will receive the regular minutes, is that 
right?

The Chairman: What I assume we would do is we would 
circulate to Members of Parliament, including the Senate, a 
list to see if they are ... you have to opt in instead of receiving 
it automatically. So anyone who indicates an interest would 
then receive it.

Mr. Foster: And then the news media who requested it 
would be provided with the minutes.

The Chairman: That is right. The National Press 
Building ... the Press Gallery is on the list here.

[Translation]
l’opposition. Les membres seront nommés par le président 
après les consultations d’usage. Quelqu’un pourrait-il faire la 
proposition?

M. Brightwell: Je le propose.

La motion est adoptée.

Le président: Les audiences sans quorum. Comme je l’ai 
expliqué à M. Malone avant la réunion, nous nous étions 
entendus pour procéder de cette façon au sein de notre propre 
Comité et je crois qu’il y a lieu de continuer. C’est proposé?

La motion est adoptée.

Le président: L’impression des comptes rendus. Il s’agit 
d’une nouvelle question et on en a déjà discuté quelque peu. 
Lors de la dernière session, nous en imprimions 1,000 comme 
la plupart des comités, mais malheureusement une bonne 
partie ne faisait qu’amasser de la poussière sur les tablettes, ce 
qui d’après moi est du gaspillage. En vue de réduire notre 
budget, le Comité de liaison a conclu que nous devrions 
commencer à élaguer. Une nouvelle méthode d’impression, 
beaucoup moins coûteuse qu’auparavant, sera disponible. À 
partir de maintenant, nous demanderons donc aux députés et 
au Sénat les noms de ceux qui souhaitent recevoir les comptes 
rendus plutôt que de les leur envoyer automatiquement comme 
avant. Je suis sûr que bien des gens reçoivent les comptes 
rendus de réunions qui ne les intéressent pas particulièrement. 
Ce n’était qu’un gaspillage de papier et de temps.

Il semble donc que nous tenterons de déterminer si nous 
pouvons satisfaire à nos besoins avec 100 exemplaires. Dans le 
cas contraire, je suis sûr que nous pourrons retourner au 
Comité de liaison pour lui dire qu’il nous en faut 200 ou plus.

Certains journalistes ont exprimé leur inquiétude à l’égard 
de cette nouvelle procédure, mais j’ai assuré à ceux auxquels 
j’ai parlé que nous ferons le nécessaire pour répondre à leurs 
besoins s’ils s’avéraient plus grands. Mais franchement, il ne 
sert à rien de gaspiller du papier comme nous l’avons fait.

M. Foster: Quel est l’arrangement au juste? Seuls les 
membres du Comité et les autres députés en ayant fait la 
demande recevront automatiquement les comptes rendus, 
n’est-ce pas?

Le président: Je suppose qu’il faudra faire circuler une liste 
auprès des députés et des sénateurs afin qu’ils inscrivent leurs 
noms s’ils veulent en obtenir, plutôt que de les recevoir 
automatiquement.

M. Foster: Les journalistes qui en feraient la demande 
obtiendraient également les comptes rendus.

Le président: C’est exact. La tribune de la presse est sur la 
liste.


